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Σχόλιο Διεθνών Χρηματιστηριακών Αγορών: Ο δείκτης Dow 

Jones υποχώρησε 2,02% ή 496 μονάδες στις 24.102, ο S&P κατέγραψε απώλειες 

1,9% στις 2.600 μονάδες και ο Nasdaq κινήθηκε 2,26% χαμηλότερα στις 6.910 

μονάδες. Στον βιομηχανικό δείκτη, τη μεγαλύτερη πτώση σημείωσαν οι μετοχές των 

Johnson & Johnson (-10,2%), Walgreen Boots (-4,4%) και Cisco Systems (-3,4%) ενώ 

με θετικό πρόσημο κρατήθηκαν μόνο οι τίτλοι των Caterpillar (+0,7%) και Procter & 

Gamble (+0,10%). 

Η βιομηχανική παραγωγή τον Νοέμβριο στην Κίνα σημείωσε την μικρότερη ανάπτυξη 

των τελευταίων τριών ετών ήτοι 5,4% και οι λιανικές πωλήσεις αυξήθηκαν κατά 8,1% 

έναντι αύξησης 8,6% τον προηγούμενο μήνα και 8,8% που ανέμενε η αγορά. 

Το υπουργείο Οικονομικών της Κίνας δήλωσε την Παρασκευή ότι θα αναστείλει 

πρόσθετους δασμούς σε οχήματα που κατασκευάζονται στις Ηνωμένες Πολιτείες, 

καθώς και σε ανταλλακτικά, για τρεις μήνες, με έναρξη από την 1η Ιανουαρίου. Όπως 

μεταδίδει το Reuters, η κυβέρνηση θα αναστείλει δασμούς 25% σε 144 αμερικανικά 

οχήματα και ανταλλακτικά και 5% δασμούς σε 67 ανταλλακτικά, μεταξύ 1η Ιανουαρίου 

και 31ης Μαρτίου 2019. Η κίνηση αυτή της Κίνας αναμένεται να τονώσει τις εμπορικές 

διαπραγματεύσεις με τις ΗΠΑ. 

Οι λιανικές πωλήσεις στις ΗΠΑ αυξήθηκαν 0,2% τον Νοέμβριο έναντι αναμενόμενης 

αύξησης μόλις 0,1%. Αντίστοιχα η βιομηχανική παραγωγή τον Νοέμβριο ενισχύθηκε 

0,6% έναντι πτώσης 0,1% τον προηγούμενο μήνα. Ανησυχίες για τη πορεία των 

μακροοικονομικών στοιχείων που ανακοινώνονται και τις εμπορικές διενέξεις 

επηρεάζουν τα μεγάλα διεθνή χρηματιστήρια.. 

Μετοχές του FTSE-LARGE CAP με την 

μεγαλύτερη Άνοδο / Πτώση 

ΜΕΤΟΧΗ TIMH ΜΕΤΑΒΟΛΗ (%) 

ΕΛΣΤΡ 1,18 3,51 

ΚΕΚΡ 1,50 2,04 

ΚΟΥΕΣ 14,20 1,43 

ΜΙΓ 0,0722 -3,73 

ΙΝΛΟΤ 0,4685 -4,39 

ΠΕΙΡ 0,877 -4,67 

Βασικές Διεθνείς 

Χρηματιστηριακές Αγορές 

ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΟ TIMH ΜΕΤΑΒΟΛΗ (%) 

DOW JONES 30 24100,51 -2,02 

NASDAQ 6910,67 -2,26 

S&P 500 2599,95 -1,91 

DAX 10865,77 -0,54 

FTSΕ 100 6845,17 -0,47 

CAC 40 4853,70 -0,88 

NIKKΕI 225 21517,00 0,67 

HANG SENG 26104,50 0,04 

ΩΡΑ          ΧΩΡΑ – ΓΕΓΟΝΟΣ ΠΡΟΒΛΕΨΗ ΠΡΟΗΓΟΥΜΕΝ 

12:00 Ευρωζώνη: Δείκτης Τιμών Καταναλωτή (ετήσια) (Nov) 2,0% 2,0% 

12:00 Ευρωζώνη: Εμπορικό Ισοζύγιο (Oct) 13,1B 

15:30 ΗΠΑ: Δείκτης Βιομηχανίας NY Empire State (Dec) 20,1 23,3 
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Εταιρικές Ανακοινώσεις 
- Σύμφωνα με την αριθ. 138/23.10.2018 Απόφαση της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, πρόκειται να εκποιηθούν 789.885 
(ΚO) μετοχές της εταιρίας «ΙΑΣΩ Α.Ε.». Ως τιμή εκκίνησης για την εκποίηση των μετοχών ορίζεται η τιμή της αμέσως 
προηγούμενης τιμής κλεισίματος των μετοχών με απόκλιση κατά ποσοστό μείον τρία τοις εκατό (-3%). 

- Έκτακτη Γενική Συνέλευση θα πραγματοποιήσει η Grivalia την 17η Δεκεμβρίου 2018, ημέρα Δευτέρα και ώρα 12:00 
μμ. στην Αθήνα, στο «Μέγαρο Ιδρύματος Μποδοσάκη» (αίθουσα «Ιωάννης Σ. Λάτσης»), Λεωφ. Αμαλίας 20. 

Διεθνείς Ισοτιμίες / Εμπορεύματα 

ΙΣΟΤΙΜΙΑ/ΕΜΠΟΡΕΥΜΑ TIMH ΜΕΤΑΒΟΛΗ (%) 

EUR/USD 1,1304 -0,02 

EUR/GBP 0,8985 0,01 

GOLD SPOT 1242,30 -0,41 

COMEX SILVER 14,643 -1,43 

ICE WTI CRUDE 51,47 0,00 

NATURAL GAS 3,788 -8,15 

ALUMINUM 1925,50 -0,48 

US COFFEE 102,25 -1,78 

Επιλεγμένες Διεθνείς Μετοχές 

ΜΕΤΟΧΗ TIMH ΜΕΤΑΒΟΛΗ (%) 

ALCOA 28,61 -1,68 

APPLE 165,48 -3,20 

ALIBABA 149,00 -1,64 

DEUTSCHE BANK 8,80 -0,79 

GOLDMAN SACHS 172,77 -1,79 

AMAZON 1591,91 -4,01 

GOOGLE 1051,71 -2,03 

FACEBOOK 144,06 -0,66 

TWITTER 35,87 -0,06 

NIKE 72,53 -0,55 

EXXON MOBIL 75,58 -1,82 

Οικονομικό Ημερολόγιο 

Σχόλιο Συνεδρίασης Χρηματιστηρίου Αθηνών: Ο Γενικός Δείκτης 

(ΓΔ) του Χρηματιστηρίου Αθηνών έκλεισε 0,50% χαμηλότερα στις 645,10 μονάδες με 

αδύναμη αξία συναλλαγών ύψους 29 εκατ ευρώ. 

Ο ΓΔ άνοιξε πτωτικά και παρέμεινε σε πτωτικό έδαφος σε όλη τη συνεδρίαση. 

Κατέγραψε το χαμηλό ημέρας (-1,38%) στις 11:35. 

Οι τράπεζες έδειξαν για άλλη μία ακόμη συνεδρίαση ότι δεν είναι ο προτιμότερος 

κλάδος των επενδυτών του ΧΑ παρά τα σενάρια για τις διαφορετικές μεθόδους που 

συζητούνται σε θεσμικό επίπεδο για την αντιμετώπιση των μη εξυπηρετούμενων 

ανοιγμάτων. 

Το ΓΔ ενίσχυσαν κυρίως οι Έλαστρον (+3,51%), Κέκρωψ (+2,04%), Quest Group 

(+1,43%) και Lamda Development (+1,36%) ενώ τον επιβάρυναν κυρίως οι Τράπεζα 

Πειραιώς (-4,67%), Intralot (-4,39%), MIG (-3,73%) και Μυτιληναίος (-2,75%). 

Το ΧΑ κινείται υποτονικά και ο ΓΔ συσσωρεύει χαμηλότερα από το ψυχολογικό όριο 

των 650 μονάδων χωρίς να υπάρχουν αξιόλογες εγχώριες οικονομικές εξελίξεις και με 

τις αδύναμες διεθνείς αγορές να επιβαρύνουν το Χ.Α. 

Στο επίκεντρο της αγοράς θα βρεθεί σήμερα η Έκτακτη Γενική Συνέλευση της Grivalia 

Properties η όπου θα συζητηθεί η ανταλλαγή μετοχών και η συγχώνευση με την 

Eurobank. 
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Μετοχές του FTSE-LARGE CAP με τη 

μεγαλύτερη Αξία Συναλλαγών 

ΜΕΤΟΧΗ TIMH ΑΞΙΑ (εκάτ. €) 

ΜΠΕΛΑ 13,76 4,79 

ΓΡΙΒ 8,46 3,34 

ΟΤΕ 10,94 3,07 

ΕΥΡΩΒ 0,515 2,41 

ΜΥΤΙΛ 7,77 2,04 

Βασικοί Δείκτες Χ.Α. 

ΔΕΙΚΤΕΣ TIMH ΜΕΤΑΒΟΛΗ (%) 

ΓΕΝΙΚΟΣ ΔΕΙΚΤΗΣ 645,24 -0,50 

FTSE-LARGE CAP 1699,55 -0,36 

FTSE-MID CAP 1016,79 -1,21 

FTSE BANK 465,16 -0,88 
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Ειδησεογραφία - Οικονομικά Γεγονότα 

 

ΔΕΗ: Έτοιμοι να αποσυρθούν από το διαγωνισμό για τους λιγνίτες οι Τσέχοι της Seven Energy 

Ένας εκ των δύο επενδυτών που συμμετέχουν στην τελική φάση του διαγωνισμού και μέχρι σήμερα θεωρείτο εκ των φαβορί, η τσεχική Seven Energy, εμφανίζεται 
να έχει δεύτερες σκέψεις. 

Πηγές που είναι κοντά στην εταιρεία, αναφέρουν χαρακτηριστικά, ότι η διαπραγμάτευση για την κατάρτιση του συμφώνου αγοραπωλησίας (SPA) δεν έχει φέρει τα 
επιθυμητά αποτελέσματα. Υπενθυμίζεται ότι οι Τσέχοι φέρεται να είναι οι εμπνευστές της πρότασης να δημιουργηθεί μια φόρμουλα συμμετοχής της ΔΕΗ σε πιθανά 
κέρδη ή ζημιές των εταιρειών που θα πουληθούν. 

Ωστόσο η συγκεκριμένη πρόταση έχει απορριφθεί όχι με ελληνική αλλά με … ευρωπαϊκή υπαιτιότητα. Συγκεκριμένα όπως αποκαλύφθηκε και στη σχετική αναφορά 
της πρώτης  μεταμνημονιακής έκθεσης, στο κεφάλαιο για τα ενεργειακά και την λιγνιτική αποεπένδυση, η Κομισιόν ξεκαθαρίζει  ότι οι νέες εταιρείες δεν μπορούν να 
έχουν καμία λειτουργική ή οικονομική σχέση με τη ΔΕΗ. Πρακτικά αυτό σημαίνει ότι η Κομισιόν άναψε κόκκινο φως στην πρόταση των Τσέχων. 

Πληροφορίες θέλουν το ΥΠΕΝ να έχει διαπραγματευτεί εναλλακτικό σενάριο, το οποίο έχει την έγκριση των Βρυξελλών, ωστόσο η λύση που προκρίνεται (και η 
οποία μέχρι στιγμής δεν έχει γνωστοποιηθεί) δε φαίνεται να ικανοποιεί τους επενδυτές. 

Με δεδομένη την αρνητική συγκυρία για τις μονάδες άνθρακα και την άνοδο της τιμής των δικαιωμάτων εκπομπής ρύπων, είναι σαφές ότι το περιβάλλον της αγοράς 
είναι αρνητικό για την πώληση. Καθώς λοιπόν η  Seven δεν επιθυμεί να προσέλθει στο διαγωνισμό καταθέτοντας χαμηλή δεσμευτική προσφορά, για αυτό το λόγο 
προσανατολίζεται να μην προσέλθει καθόλου στην φάση των δεσμευτικών προσφορών. Εάν δεν υπάρξουν δραματικές αλλαγές μέχρι την Πέμπτη το πιθανότερο 
είναι να μην κατατεθεί καθόλου δεσμευτική προσφορά. 

Μέχρι την ερχόμενη Πέμπτη διότι τότε έχει οριστεί η ημερομηνία που θα παρουσιαστεί στους συμμετέχοντες στην τελική φάση του διαγωνισμού το οριστικό κείμενο 
του SPA, βάσει του οποίου θα κληθούν να καταρτίσουν τις δεσμευτικές προσφορές. Υπενθυμίζεται, σύμφωνα με το τελευταίο χρονοδιάγραμμα που ανακοινώθηκε 
από τον υπουργό Ενέργειας, ότι οι δεσμευτικές προσφορές θα πρέπει να κατατεθούν στις 7 Ιανουαρίου. Capital.gr 

ΚΡΙ-ΚΡΙ: Βλέπει «φλέβα χρυσού» στην ευρωπαϊκή αγορά παγωτού 

Στις εξαγωγές παγωτών βλέπει τη νέα φάση ανάπτυξης των εργασιών της ΚΡΙ-ΚΡΙ ο πρόεδρος της γνωστής σερραϊκής γαλακτοβιομηχανίας Παναγιώτης Τσινάβος 
και για το λόγο αυτό σημαντικό τμήμα του νέου επενδυτικού προγράμματος της εταιρείας θα κατευθυνθεί στην αύξηση της παραγωγικής δυναμικότητας του 
συγκεκριμένου τμήματος. 

Ειδικότερα, κατά την παρουσίαση της ΚΡ-ΚΡΙ στην Ένωση Θεσμικών Επενδυτών, ανακοινώθηκε πως το τρέχον επενδυτικό πρόγραμμα 2017-2018 ύψους 17,5 
εκατ. ευρώ που αφορούσε στην αύξηση της παραγωγικής δυναμικότητας και την αναβάθμιση της ποιότητας στο γιαούρτι, θα ολοκληρωθεί μέσα στο 2019, οπότε η 
εισηγμένη θα μπορεί χωρίς νέες επενδύσεις να υποστηρίξει τους παρατηρούμενους ρυθμούς αύξησης των εξαγωγών της για τρία ακόμη χρόνια. 

Οι προοπτικές ανάπτυξης στο γιαούρτι κυρίως μέσω των εξαγωγών θεωρούνται από τη διοίκηση της σερραϊκής γαλακτοβιομηχανίας ως ισχυρές, καθώς: 

α) Το ελληνικού τύπου γιαούρτι διευρύνει τα μερίδιά του στην ευρωπαϊκή αγορά 

β) Η ΚΡΙ-ΚΡΙ διαθέτοντας στενή πλέον συνεργασία με μεγάλες αλυσίδες λιανικής του εξωτερικού στο κομμάτι του private label, επιδιώκει (κίνηση που έχει αρχίσει να 
αποδίδει) να λανσάρει στα ίδια δίκτυα και τα δικά της επώνυμα προϊόντα 

γ) Η εταιρεία συνεχίζει να αναβαθμίζει μέσω επενδύσεων την ποιότητα των προϊόντων της, ενώ παράλληλα εκμεταλλεύεται τις οικονομίες κλίμακας που 
προκύπτουν. 

Σύμφωνα ωστόσο με τον κ. Τσινάβο, η νέα μεγάλη φάση ανάπτυξης της ΚΡΙ-ΚΡΙ μπορεί να προέλθει από το παγωτό και ειδικότερα από τις εξαγωγές προϊόντων 
ιδιωτικής ετικέτας στην Ευρώπη, μιας αγορά ύψους δέκα δισ. ευρώ, το 60% της οποίας ελέγχεται από μόλις δύο ομίλους. 

Έτσι, από το νέο δρομολογούμενο επενδυτικό πρόγραμμα ύψους άνω των δέκα εκατ. ευρώ, το μεγαλύτερο τμήμα αυτού θα επικεντρωθεί στην αύξηση της 
παραγωγικής δυναμικότητας και στη μεγαλύτερη παραγωγική ευελιξία της μονάδας παγωτού, ενώ περίπου τρία εκατ. ευρώ θα διατεθούν για τη δημιουργία μονάδας 
βιοαερίου (η δεύτερη αυτή επένδυση αναμένεται να έχει περίοδο επανάκτησης κεφαλαίων τα 5-6 χρόνια και γίνεται κυρίως για λόγους προστασίας του 
περιβάλλοντος) 

Διψήφια ανάπτυξη το 2019 

Σύμφωνα με τον οικονομικό διευθυντή της εταιρείας Κων/νο Σαρμαδάκη, η ΚΡΙ-ΚΡΙ θα κλείσει το 2018 με κύκλο εργασιών υψηλότερο των 90 εκατ. ευρώ, (79,2 εκατ. 
το 2017), ενώ με βάση τις μέχρι τώρα ενδείξεις (κλείσιμο συμβολαίων) για το 2019 προβλέπεται σίγουρα διψήφιο ποσοστό ανόδου των πωλήσεων.  

Επιπρόσθετα, το 2018 χαρακτηρίστηκε από χαμηλές τιμές πρώτων υλών, εξέλιξη που βοήθησε την κερδοφορία της ΚΡΙ-ΚΡΙ. Με βάση τα μέχρι τώρα δεδομένα και 
το γεγονός ότι έχουν κλειστεί σημαντικές δουλειές, το κόστος των πρώτων υλών δεν αναμένεται να αυξηθεί σημαντικά μέσα στο 2019 για την εταιρεία. 

«Σεβαστήκαμε το Χρηματιστήριο» 

Ο κ. Παναγιώτης Τσινάβος αναφέρθηκε επίσης στην πορεία της ΚΡΙ-ΚΡΙ από την είσοδό της στο ΧΑ έως σήμερα: 

«Αντλήσαμε μόλις 6 εκατ. ευρώ και καταφέραμε από το 2003 έως σήμερα να αυξήσουμε τις πωλήσεις μας από τα 19,5 σε πάνω από 90 εκατ. ευρώ. 
Πολλαπλασιάσαμε τις εξαγωγές μας (μέσος ετήσιος ρυθμός +40% κατά την τελευταία τετραετία), και την προ φόρων κερδοφορία μας ακόμη και κατά τη διάρκεια της 
κρίσης (από τα 3,5 εκατ. του 2008 στα 9,9 εκατ. το 2017), ενώ αυξήσαμε κατακόρυφα τις θέσεις εργασίας, με 78 νέες προσλήψεις μόνο κατά την τελευταία διετία. 

Πιστεύω ότι η ΚΡΙ-ΚΡΙ σεβάστηκε, αξιοποίησε και τίμησε το θεσμό του χρηματιστηρίου. Θέλουμε να αυξήσουμε τη διασπορά της μετοχής και ο βασικός μέτοχος είναι 
διατεθειμένος να μειώσει το ποσοστό του από το σημερινό 74%, ωστόσο δεν υπάρχει καμιά βιασύνη για κάτι τέτοιο». 

Τέλος, ο πρόεδρος της ΚΡΙ-ΚΡΙ απαντώντας σε σχετικές ερωτήσεις, ανέφερε μεταξύ άλλων: 

• Εξετάζεται η είσοδος και σε νέες κατηγορίες «λειτουργικών προϊόντων» στο χώρο του γιαουρτιού. 

• Εξετάζονται διάφορες ευκαιρίες ένταξης νέων κατηγοριών προϊόντων, αρκεί αυτά να μπορούν να προσφέρουν συνέργειες στα δίκτυα και τα logistics της εταιρείας. 

• Στόχος είναι (και) το νέο επενδυτικό σχέδιο να ενταχθεί στον αναπτυξιακό νόμο (35% επιδότηση μέσω φοροαπαλλαγών). 

• Έχουν γίνει δέκτες προφορικών εκτιμήσεων από υψηλά ιστάμενα στελέχη του Ηνωμένου Βασιλείου, πως μέσα από τη διαδικασία του Brexit, δεν θα επηρεαστούν 
αρνητικά οι εξαγωγές της εισηγμένης στη συγκεκριμένη χώρα. Euro2day.gr 

Μέι: Δεύτερο δημοψήφισμα θα ήταν καταστροφή για τη χώρα 

Επίθεση κατά όσων υποστηρίζουν τη διεξαγωγή δεύτερου δημοψηφίσματος για το Brexit αναμένεται να κάνει σήμερα η Τερέζα Μέι, σύμφωνα με το Bloomberg. 

Μετά τις κατηγορίες κατά του Τόνι Μπλερ για υπονόμευση των διαπραγματεύσεων, με την υποστήριξη μίας δεύτερης ψηφοφορίας, αναμένεται να τονίσει σήμερα ότι 
κάτι τέτοιο θα είναι καταστροφικό για την αξιοπιστία. 

Ο υπουργός Προεδρίας και νούμερο 2 της βρετανικής κυβέρνησης, Ντέηβιντ Λίντινγκτον, όπως και ο επικεφαλής προσωπάρχης της Τερέζα Μέι, Γκάβιν Μπάργουελ, 
όταν ρωτήθηκαν για το ενδεχόμενο δεύτερου δημοψηφίσματος, τόνισαν ότι είναι αρνητικοί. 

Ένα ακόμη δημοψήφισμα «θα προκαλούσε ανεπανόρθωτη ζημιά στην ακεραιότητα της πολιτικής μας, καθώς θα έλεγε σε εκατομμύρια που εμπιστεύονται τη 
δημοκρατία, ότι η δημοκρατία δεν υλοποιείται», θα πει η Μέι, σύμφωνα με την προγραμματισμένη δήλωση της στο κοινοβούλιο, η οποία δημοσιεύθηκε από το 
γραφείο της. «Θα διχάσει περισσότερο τη χώρα μας σε μία στιγμή που πρέπει να εργαστούμε για την ενώσουμε». Euro2day.gr 
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